
Or.0012.4.2.2024

PROTOKÓŁ NR 2/24

ZE WSPÓLNEGO POSIEDZENIA KOMISJI RADY GMINY NAREW

Wspólne  posiedzenie  Komisji  odbyło  się  25  czerwca  2024  roku  w  Urzędzie  Gminy  Narew.

Posiedzenie Komisji rozpoczęło się o godz. 9.00 z następującym porządkiem obrad

Porządek posiedzenia:

1. Wybór Zastępców Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy Narew.
2. Opinia komisji w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Narew.
3. Opinia Komisji w sprawie raportu Wójta za 2023 rok.
4. Rozpatrzenie i opinia w sprawie uchwał przygotowanych na III sesję.
5. Zapoznanie się z pismami, które wpłynęły do Rady-wypracowanie odpowiedzi.
6. Sprawy różne.

Komisje obecne na posiedzeniu:
1. Komisja Budżetu i Finansów.
2. Komisja Rozwoju Gminy.
3. Komisja Rewizyjna.
4. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji.

Listy obecności stanowią załączniki do niniejszego protokołu.
Na stan ustawowy 15 radnych obecnych było 13.

Ad. 1. Wybór Zastępców Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy Narew.
Na Zastępcę Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów wybrano radną Annę Kryszeń.

Zastępcą Przewodniczącego Komisji Rozwoju został radny Paweł Szyszkiewicz.

Ad.2 Opinia komisji w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Narew.
Przewodniczący  komisji  Marcin  Szymaniuk  omówił  treść  uchwały  RIO  w  sprawie  wniosku

wystosowanego przez Komisję Rewizyjną w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi. Opinia Komisji
w sprawie udzielenia absolutorium jest pozytywna.

Ad.3 Opinia Komisji w sprawie raportu Wójta za 2023 rok.
Komisje zapoznały się z raportem Wójta, dyskusja zostanie przeprowadzona podczas najbliższej

Sesji Rady Gminy Narew.

Ad.4 Rozpatrzenie i opinia w sprawie uchwał przygotowanych na III sesję.

1. Uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego
uczniów  objętych  wychowaniem  przedszkolnym  do  końca  roku  szkolnego  w  roku
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kalendarzowym, w którym kończą 6  lat  w przedszkolu  publicznym prowadzonym przez
Gminę Narew.

Sekretarz  Joanna  Majewska  omówiła  potrzebę  podjęcia  uchwały  spowodowanej  waloryzacją
wysokości opłat. Rada jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.

2. W  sprawie  określenia  tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  pedagogów,
pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i  doradców
zawodowych.

Sekretarz wyjaśniła Komisji treść uchwały. Radna Anna Jakoniuk opisała radnym praktyczną część
nauczania specjalnego. Poruszono temat konieczności zatrudnienia psychologa w szkole. Radny Marcin
Szymaniuk wnioskuje o zaproszenie na kolejną komisję Dyrektora Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w
celu przeprowadzenia rozmowy oraz przedstawienia stanu kadr. Radni jednogłośnie zaopiniowali projekt
uchwały pozytywnie.

3. W  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  regulaminu  wynagradzania  nauczycieli
zatrudnionych w Zespole Szkolno-Przedszkolnym prowadzonym przez Gminę Narew. 

Sekretarz  wyjaśniła,  że  w  nowym  systemie  awansu  zawodowego  nauczycieli  opiekun  stażu
początkującego nauczyciela został zastąpiony mentorem, a celem uchwały jest ustalenie wysokości jego
wynagrodzenia.  Radny  Anatol  Bańkowski  sprzeciwia  się  używania  słowa mentor,  gdyż  powinno  się
pozostać przy nazewnictwie ,,opiekun stażu”. Komisje zaopiniowały projekt pozytywnie.

4. W sprawie  określenia  przystanków komunikacyjnych  na  terenie  Gminy  Narew,  których
właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Narew oraz warunków i zasad korzystania z
tych przystanków.

Ewa  Szklarzewska  przedstawiła  sprawę  przystanków  we  wsi  Soce  i  ustanowienia  kolejnego
przystanku  w  środku  wsi.  Radna  Anna  Jakoniuk  zgłosiła  konieczność  utworzenia  przystanku  w
Koźlikach. Uchwałę jednogłośnie zaopiniowano pozytywnie.

5. W sprawie  zmiany uchwały  w sprawie  Regulaminu utrzymania  czystości  i  porządku na
terenie Gminy Narew.

Sekretarz  dokładnie  przedstawiła  projekt  uchwały.  Nie  było  uwag.  Komisja  jednogłośnie
zaopiniowała projekt pozytywnie.

6. W sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w miejscowości Narew.
Wpłynął wniosek od właściciela nieruchomości leżącej przy działce nr 142 obręb Narew o nadanie

nazwy  ulicy,  odchodzącej  od  ulicy  Dąbrowskiego  z  propozycją  nazwy  ulicy  ,,Zacisze”.  Radni
jednogłośnie popierają ten projekt.

7. W  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  w  formie  dotacji  celowej  Powiatowi
Hajnowskiemu

Dofinansowanie  zadania  realizowanego  w  ramach  Rządowego  Funduszu  Polski  Ład:  Program
Inwestycji Strategicznych zniszczonych w wyniku działań związanych z ochroną granicy obejmuje drogi
od cmentarza  Rzymskokatolickiego do Plant,  do Odrynek oraz Makówka-Hajdukowszczyzna-Rybaki.
Kwota w wysokości 112 818,49 zł  jest  wkładem własnym Gminy Narew (2,5% wartości inwestycji).
Rada jednogłośnie opiniuje projekt uchwały pozytywnie.

8. W  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  w  formie  dotacji  celowej  Powiatowi
Hajnowskiemu.

Dofinansowanie dotyczy dróg:
- Odcinek DP nr 1602B: od DW 684-Doratynka-Gradoczno-Lachy
- Odcinek DP nr 1604B: Gorodczyno do skrzyżowania z DP 1605B

2



- Odcinek DP nr2117B: od m. Trześcianka do DW 685
- Odcinek DP nr 1481B: w m. Trześcianka w kierunku m. Puchły
- Odcinek DP nr 1630B: w m. Białki
- Odcinek DP nr 1630B w m. Rohozy
Wkład własny Gminy Narew wynosi 120 768,37 zł (2,5% wartości inwestycji).

Projekt uchwały jednogłośnie zaopiniowano pozytywnie.
9. W sprawie zmian w budżecie gminy Narew na 2024 rok.
Zastępca Głównego Księgowego Elwira Simończuk przedstawiła komisjom zmiany w budżecie na

rok  2024.  Pytania  zostały  wyjaśniane  na  bieżąco,  np.  odnośnie  kosztu  dowieszenia  lamp
oświetleniowych. Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie.

Ad.5 Zapoznanie się z pismami, które wpłynęły do Rady-wypracowanie odpowiedzi.
1. Pismo OSP w Łosince
Rada zapoznała się z pismem dotyczącym prośby o dofinansowanie zakupu mundurów wyjściowych

dla strażaków i jednogłośnie popiera prośbę.
2. Pismo OSP w Trześciance.
Radny Marcin Szymaniuk przedstawił potrzebę wymiany przewodów hydraulicznych do urządzenia

ratowniczego WEBER co 10 lat. Radni pozytywnie odnieśli się do pisma.
3. Pismo ws. przeniesienia sieci wodociągowej.
Radni zapoznali się z pismem informującym o chęci przeniesienia sieci wodociągowej z działki nr

1517 w obrębie Narew poza działkę właścicieli związaną z rozbudową budynku handlowo-usługowo-
mieszkalnego  na  skrzyżowaniu  Bielskiej  z  Topolową.  Radni  wnioskują  o  informację  na  temat
szacunkowych kosztów niezbędnych do podejmowania dalszych decyzji w tym temacie.

4. Pismo Wojewody Podlaskiego.
Radni zapoznali się z treścią pisma Wojewody Podlaskiego ws. aktualizacji dokumentacji z zakresu

planowania operacyjnego, tabeli realizacji zadań operacyjnych oraz kart realizacji zadań operacyjnych.
Sekretarz odpowiedziała na ewentualne pytania w tym temacie.

5. Wniosek właściciela działki w Narwi.
Radni zapoznali się z treścią pisma właściciela działki nr 497 w obrębie Narew ws. nadania nazwy

ulicy ,,Lipowa”.
6. List Polskiej Izby Gospodarczej Przemysłu Drzewnego.
Radni zapoznali się z trescią listu, pracownik Urzędu Gminy był obecny na zebraniu zorganizowanym

w celu przybliżenia problemów branży drzewnej. Pismo ma charakter informacyjny.
7. Pismo Radnej Gminy Narew z dn. 11.03.2024.
Radni  zapoznali  się  z  pismem  Sołtys  wsi  Makówka  odnośnie  doświetlenia  odcinka  Drogi

Wojewódzkiej.  Radna  Walentyna  Timofiejuk  stwierdziła,  że  konieczne  jest  doświetlenie  tej  drogi.
Niezbędne  jest  wykonanie  dokumentacji  technicznej  przed  wykonaniem  inwestycji.  Radni  proszą  o
przygotowanie kalkulacji kosztów realizacji tej inwestycji.

8. Pismo mieszkanki Narwi
Dotyczy utwardzenia  i  naprawy  drogi  nr  622.  Radni  po zapoznaniu  się  z  tematem stwierdzili,  że

czynności opisane w prośbie mogą być wykonane w ramach zadań Gospodarki Komunalnej.

9. Pismo mieszkańców Soc
W sprawie nakładki asfaltowej Soce - Żywkowo. Radni zapoznali się z pismem i proszą o szacunek

kosztów inwestycji. Temat zostanie poruszony na kolejnym posiedzeniu komisji.
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10. Muzeum Wsi
Inspektor Irena Smoktunowicz przedstawiła temat pism nadesłanych ws. Muzeum Wsi. Proponowana

cena  to  485 000 zł  za  działkę  i  budynki.  Eksponaty  zostaną  przekazane  za  darmo.  Przeprowadzono
dyskusję na temat zakupu działki lub przeznaczenia środków na nowy budynek Muzeum. Radni doszli do
wniosku,  że nie  podejmą decyzji  pochopnie tylko po głębszej  analizie  tematu  i  powrócą do tego na
kolejnym posiedzeniu Komisji.

11. Pismo rzecznika UCiDK
Rada zapoznała się z pismem, wniosek dotyczy chęci zmiany ustroju Państwa, a Rada nie jest do tego

władna, zatem wniosek jest bezzasadny.

Ad.6 Sprawy różne.
Radna  Anna  Jakoniuk  wnioskowała  o  przywrócenie  Sołtysa  oraz  Funduszy  Sołeckich  w

Koźlikach. 
Radny  Mirosław  Wawrzeniuk  spytał,  jakie  było  źródło  finansowania  dożwirowania  drogi  w

Lachach. Inspektor Ewa Szklarzewska odpowiedziała, że inwestycja została w całości pokryta w ramach
Funduszu Sołeckiego.

Radna  Paulina  Monach  zadała  pytanie  o  termin  naprawy  drogi  w  Gorodzisku.  Wójt  Aneta
Leonowicz zapewniła, że prace rozpoczną się 4 lipca.

Radna Anna Kryszeń poruszyła temat szacowania strat związanych z suszą. Wójt odpowiedziała,
że komisje zostaną powołane, jeśli zajdzie taka potrzeba, a do zgłaszania szkód dostępna jest obecnie
rządowa aplikacja suszowa.

Radny Anatol Bańkowski zapytał o to, czy na stanie Urzędu Gminy są używane przepusty, gdyż w
wyniku scaleń poszerzono drogi o 3m i konieczne będzie przedłużenie przepustów. Ewa Szklarzewska
poinformowała, że dopiero jest dostępna mapa poscaleniowa i na dzień dzisiejszy nie są prowadzone na
tym terenie prace poscaleniowe.

Radny  Paweł  Szyszkiewicz  wyraził  swoje  zaniepokojenie  wybijaniem  ścieków  w  prywatnej
nieruchomości mieszkańców ulicy Piaski w Narwi i wnioskuje o jak najszybszą naprawę przepompowni
ścieków. Poruszył również temat słabej widoczności na wyjeździe z wsi Makówka na drogę wojewódzką.
Wójt  Aneta  Leonowicz  poinformowała,  że  zostały  złożone  wnioski  do  odpowiednich  organów  i  w
najbliższym czasie zostanie przywrócone lustro drogowe na skrzyżowaniu.

Wójt  Aneta  Leonowicz  zwróciła  się  z  prośbą  do  radnych  oraz  sołtysów  o  sprawdzenie  czy
oświetlenie ledowe zamontowane z programu ,,Rozświetlamy Polskę” działa i włącza się o odpowiednich
godzinach oraz informowanie o ewentualnych problemach.

Radna  Agnieszka  Filipiuk  zawnioskowała  o  utwardzenie  dróg  gminnych  nr  495/1  i  514
kruszywem łamanym, przedstawiając wniosek mieszkanki Trześcianki z dnia 04.12.2023r, utwardzenie
asfaltem drogi nr 541 w stronę cmentarza prawosławnego w Trześciance, zgodnie z wnioskiem z dnia
14.12.2023r.,  utwardzenie  asfaltem  drogi  w  Trześciance  od  działki  nr  441  do  działki  869/1  oraz  o
wymianę przepustu na drodze od posesji  nr 10A w Trześciance w stronę Białek.  Przekazała  również
pytanie mieszkańców wsi Soce, czy we wsi znajduje się działka gminna, którą mogliby przeznaczyć na
plac zabaw bądź inne miejsce rekreacyjne.

Radna Sylwia Sawicka-Andrzejuk zgłosiła potrzebę równania dróg gminnych.
Radny Michał Szelengowicz poprosił o poprawę nagłośnienia podczas nagrań Sesji Rady Gminy

Narew. Przekazał  również potrzeby mieszkańców odnośnie dofinansowań do budowy przydomowych
oczyszczalni ścieków i wnioskował o wprowadzenie takich dotacji w 2025 roku.
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Wnioski:

- Przedstawienie planów związanych z Muzeum Wsi na najbliższej komisji

- Przygotowanie szacunku kosztów naprawy drogi w Socach

- Zaproszenie Dyrektora Zespołu Szkolno-Przedszkolnego na posiedzenie Komisji

- Ustanowienie przystanku autobusowego w Koźlikach

- Przywrócenie Sołtysa i Funduszu Sołeckiego w Koźlikach

- Przygotowanie kalkulacji kosztów inwestycji doświetlenia ulicy Białowieskiej w Narwi

- Naprawa przepompowni ścieków na ul. Piaski w Narwi

- Utwardzenie dróg w Trześciance, kruszywem nr 495/1 i 514, a asfaltem drogi nr 541 i od działki nr 441

do 869/1

- wymiana przepustu na drodze od posesji nr 10A w Trześciance w stronę wsi Białki

- Naprawa drogi nr 622 w Narwi przez Gospodarkę Komunalną

-  sprawdzenie  czy  płot  na  skrzyżowaniu  w  Makówce  nie  znajduje  się  w  pasie  drogowym  oraz

zamontowanie lustra drogowego

- równanie dróg gminnych

- Wprowadzenie dofinansowań do przydomowych oczyszczalni ścieków

        Protokolant

 Michał Szelengowicz

                                      Przewodniczący Komisji

                                      Marcin Szymaniuk

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów
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